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                                                           Protokół Nr V/2015 
z sesji Rady Powiatu w Oławie 

odbytej w dniu 25 lutego 2015 r. 
w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Oławie 

 
 
 

Przewodniczący  Rady Powiatu Józef Hołyński o godzinie  13:00 otworzył sesję i po powitaniu 
radnych i gości  oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 17 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 19 osób stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych decyzji – listy obecności radnych oraz gości zaproszonych 
stanowią załączniki nr 1 i 2 do niniejszego protokołu. 
 
 
W sesji uczestniczyli: 

- burmistrzowie i wójtowie gmin wchodzących w skład powiatu oławskiego, 
- sekretarz powiatu oławskiego, 
- naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego w Oławie. 
- kierownicy jednostek organizacyjnych Starostwa Powiatowego w Oławie, 
- dyrektorzy placówek oświatowych powiatu oławskiego. 

 
Przewodniczący Rady Józef Hołyński przypomniał, iż porządek obrad dzisiejszej sesji 
przedstawia się  następująco: 
 

I. Informacja na temat  porządku obrad. 
II. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie z  21 stycznia 2015 r. 

III. Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego w 2014 r. przedstawiona przez 
Komendanta Powiatowego Policji w Oławie. 

IV. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu Oławskiego za 
2014 r. 

V. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej  Sesji. 
VI. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 

a) w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego na rok 2015, 
b) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu 

Oławskiego, 
c) w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Oławie, 
d) w sprawie zmian składu osobowego stałych Komisji Rady Powiatu w Oławie, 
e) w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej dotyczącego 

przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2015 r., 
f) w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań  
w 2015 roku, 

g) w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia przysługującego rodzinom 
zastępczym zawodowym, w tym pełniącym funkcję pogotowia rodzinnego oraz 
prowadzącym rodzinne domy dziecka. 

VII.    Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Ad II 

Przyjęcie protokołu z sesji Rady Powiatu w Oławie z  21 stycznia br. 
 

Protokoły zostały przyjęte przez aklamację. 
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Ad III 
Informacja o stanie bezpieczeństwa publicznego w 2014 r. przedstawiona przez 
Komendanta Powiatowego Policji w Oławie. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Oławie Marek Bugajski przedstawił informację /załącznik nr 3/. 

 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 

O udzielenie głosu poprosił radny Przemysław Pawłowicz, który zapytał o stan realizacji 
rozbudowy budynku Komendy Powiatowej Policji w Oławie? 

 

W odpowiedzi radnemu Komendant Powiatowy Policji Marek Bugajski poinformował, iż odbiór 
techniczny zaplanowany jest na połowę listopada br. 

 

Następnie radna Krystyna Cecko zapytała ilu funkcjonariuszy pracuje w Wydziale Ruchu 
Drogowego? Ponadto radna zapytała o przyczynę nieobsadzenia wolnych etatów oraz których 
stanowisk dotyczą? 

 

Komendant Marek Bugajski odpowiedział, iż w Wydziale Ruchu Drogowego w Oławie jest 14 
etatów, w tym 1 wakat, natomiast jedna osoba przebywa na urlopie wychowawczym. Kontynuując 
Komendant wypowiedział się na temat przyczyn powstania wolnych stanowisk w Komendzie 
Powiatowej Policji w Oławie, wskazując przy tym m.in na sprawę stacji, która była przyczyną 
zwolnienia się z pracy naczelnika Wydziału Prewencji oraz dyżurnego. Dalej poinformował, iż 
centralny nabór w tym testy psychologiczne i sprawnościowe przeprowadza Wojewódzka 
Komenda Policji we Wrocławiu, po czym dodał, iż w roku bieżącym w wyniku przeprowadzonego 
naboru do Komendy Powiatowej Policji w Oławie zostało przydzielonych dwóch funkcjonariuszy.. 

 

Radna Krystyna Cecko zapytała o czy Komendant Powiatowy Policji ma bezpośredni wpływ na 
obsadzenie wakatów? 

 

W odpowiedzi radnej Komendant odpowiedział, iż przyjęcia są realizowane w miarę posiadanych 
środków finansowych na ten cel. Ponadto poinformował, iż problem jest sygnalizowany na każdej z 
odpraw z udziałem Komendanta Wojewódzkiego. 

 

Z uwagi na brak dalszych pytań, przewodniczący przystąpił do dalszej realizacji porządku obrad. 

 

Ad IV 
Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Powiatu 
Oławskiego za 2014 r. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego za rok 2014 
/załącznik nr 4/ przedstawił starosta oławski – Zdzisław Brezdeń.   
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

 

Radny Przemysław Pawłowicz mając na uwadze informację o zanieczyszczeniu wody w rzece 
Oława, które zostało wykryte po kilku dniach od jego wystąpienia, zapytał w jaki sposób 
zmodyfikowano procedurę powiadamiania i reagowania na tego typu sytuacjach? 

 

Starosta odpowiedział, iż prawdopodobną przyczyną opóźnienia wykrycia zanieczyszczenia rzeki 
Oława  była awaria urządzenia, które sygnalizowało zwiększony poziom amoniaku i mętności 
wody. Dalej starosta poinformował, iż do prowadzonych działań został włączony Państwowy 
Powiatowy Inspektor Sanitarny. Zdarzenie to pokazało, iż pewien obieg informacji nie działa 
właściwie, co niewątpliwie skłoniło, aby w przyszłości zostały wzmożone działania weryfikujące ten 
system. 

 

Z uwagi na brak dalszych pytań, przewodniczący Rady zamknął dyskusję, po czym ogłosił 
dziesięciominutową przerwę. 

 

Po przerwie przewodniczący Rady wznowił obrady. 

 

Ad V 
 Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej  

Sesji. 
 

 
Starosta Oławski Zdzisław Brezdeń przedstawił sprawozdanie /załącznik nr 5/. 

 
Przewodniczący Rady Józef Hołyński otworzył dyskusję. 

 

O udzielenie głosu poprosiła radna Anna Leszczyńska, która zapytała ile aktualnie funkcjonuje 
rodzinnych domów dziecka oraz rodzin zastępczych na terenie powiatu oławskiego oraz ilu jest 
koordynatorów? Następnie radna mając na uwadze informację o powołaniu Zespołu Doradczego 
Zarządu Powiatu w celu oceny zasadności powołania spółki celowej, określenia wariantów jej 
finansowania oraz kierunków podejmowanych działań w związku z budową Powiatowego Centrum 
Edukacyjno-Rewalidacyjnego z Zespołem Szkół Specjalnych w Oławie, radna zapytała – kto 
wchodzi w skład tego Zespołu? Czy osoby te pobierają wynagrodzenie z tego tytułu?  

 

Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż w skład Zespołu Doradczego wchodzą: skarbnik 
powiatu, radca prawny, pracownik Biura Inwestycji i Zamówień Publicznych oraz dyrektor Zespołu 
Szkół Specjalnych. Działania zespołu nadzoruje etatowy członek Zarządu Powiatu radny Robert 
Padula. Dalej starosta wypowiedział się na temat zakresu zadań Zespołu Doradczego. 

 

Wicestarosta Bożena Worek odpowiedziała, iż obecnie zatrudnionych jest czterech 
koordynatorów oraz jeden pracownik socjalny dla rodzin, które nie wystąpiły o przydzielenie 
koordynatora. W powiecie oławskim funkcjonuje pięć rodzinnych domów dziecka oraz 75 rodzin 
zastępczych (80 łącznie z rodzinnymi domami dziecka), w których łącznie umieszczonych jest 160 
dzieci. 
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Wiceprzewodniczący Rady  Łukasz Dudkowski zapytał, czy powołanie Zespołu Doradczego 
było konieczne, czy nie wystarczyłoby zlecenie opracowania ekspertyzy finansowej i prawnej?  

 

Starosta Zdzisław Brezdeń  ustosunkował się do sugestii wiceprzewodniczącego Rady. 

 

W kolejności głos został udzielony radnej Marii Polakowskiej, która zapytała w jakim terminie 
dyrektor SP ZOZ w Oławie złoży stosowne wyjaśnienia w związku ze skargami na działalność 
zespołu opieki zdrowotnej, które wpłynęły do pełnomocnika ds. pacjenta? 

 

Starosta Zdzisław Brezdeń poinformował, iż dyrektor odpowiada  na większość skarg w miarę 
możliwości na bieżąco w zależności od złożoności skargi. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Łukasz Dudkowski zwrócił uwagę na częstą nieobecność dyrektora 
ZOZ w Oławie na sesjach Rady Powiatu, po czym zwrócił się do Zarządu Powiatu o podjęcie 
działań w tym zakresie. 

 

W dalszej części o udzielenie głosu poprosił radny Przemysław Pawłowicz, który zapytał o 
warunki przejęcia przez jednostkę organizacyjną powiatu lokalu mieszkalnego przy ul. Młyńskiej w 
Oławie, który stanowi bazę lokalową dla grupy usamodzielnienia? 

 

Wicestarosta Bożena Worek poinformowała, iż właścicielem tego lokalu mieszkalnego jest Gmina 
Miasto Oława. Dotychczas lokal ten był udostępniany na podstawie umowy podpisanej pomiędzy 
Gminą, a dyrektorem Domu Dziecka w Oławie, jednakże warunkiem uzyskania przez ten lokal 
statusu mieszkania chronionego jest zatrudnienie pracownika socjalnego, którego zadaniem 
będzie codzienne przyuczanie usamodzielniających się wychowanków samodzielnego 
funkcjonowania. W związku ze zmiana przepisów, dyrektor Domu Dziecka nie może prowadzić 
tego lokalu mieszkalnego z uwagi na fakt, iż od 2012 roku Dom Dziecka w Oławie nie jest już 
jednostką pomocy społecznej. Stąd pomysł, aby dotychczasowa umowa uległa rozwiązaniu i 
została podpisana nowa umowa pomiędzy Gminą Miasto Oława, a dyrektorem Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie, który mógłby wówczas zatrudnić pracownika socjalnego. Mieszkanie 
ma powierzchnię 49m2 i w związku ze stosownym rozporządzeniem może w nim zamieszkiwać 
czworo wychowanków. 

 

Radna Krystyna Cecko zwróciła uwagę, iż w sesjach Rady Powiatu nie uczestniczy prezes PKS 
S.A. w Oławie. 

 

Radny Przemysław Pawłowicz zapytał czy nie byłoby korzystniejszym rozwiązaniem, aby powiat 
oławski posiadał własny lokal mieszkalny, aby zmniejszyć koszty. 

 

Radny Franciszek Październik nie zgodził się z sugestią radnego Przemysława Pawłowicza. 
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Ad VI  
 
Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał: 
 

1/ w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego na rok 2015; 
 
Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę V/25/2015  /załącznik nr 6/  
w sprawie zmian uchwały budżetowej Powiatu Oławskiego na rok 2015.   
 
 

2/  w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Oławskiego; 

 
Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę V/25/2015  w sprawie 
przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Powiatu Oławskiego /załącznik nr 7/.   
 
 

3/  w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Oławie; 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę V/26/2015  w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Rady Powiatu w Oławie /załącznik nr 8/.   
 

    4/  w sprawie zmian składu osobowego stałych Komisji Rady Powiatu w Oławie, 
 

Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński odczytał treść projektu uchwały wraz z 
uzasadnieniem.  
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 
 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę V/27/2015  w sprawie zmian 
składu osobowego stałych Komisji Rady Powiatu w Oławie /załącznik nr 9/.   
 

5/ w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej dotyczącego 
przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji wojskowej w 2015 r., 
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Starosta Zdzisław Brezdeń odczytał treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  
 
Z uwagi na brak pytań i uwag, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/28/2015 w sprawie przyjęcia 
zadania z zakresu administracji rządowej dotyczącego przygotowania i przeprowadzenia kwalifikacji 
wojskowej w 2015 r. /załącznik nr 10/. 

 
6/  w sprawie określenia zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, przeznaczonych na realizację tych zadań  
w 2015 roku, 

 
Wicestarosta Bożena Worek przedstawiła treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Z uwagi na brak innych zgłoszeń, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały. 

 
Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/29/2015 w sprawie określenia 
zadań i wysokości środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych, 
przeznaczonych na realizację tych zadań /załącznik nr 11/. 

 

7/ w sprawie podniesienia wysokości wynagrodzenia przysługującego rodzinom zastępczym 
zawodowym, w tym pełniącym funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzącym 
rodzinne domy dziecka 

Wicestarosta Bożena Worek przedstawiła treść projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. 

 

Z uwagi na brak innych zgłoszeń, przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr V/30/2015 w sprawie 
podniesienia wysokości wynagrodzenia przysługującego rodzinom zastępczym zawodowym, w tym 
pełniącym funkcję pogotowia rodzinnego oraz prowadzącym rodzinne domy dziecka /załącznik nr 12 /. 

 
Ad VI 
 

                         Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 
Przewodniczący Rady Powiatu Józef Hołyński podniósł problem stale pogarszającej się 
sytuacji finansowej Przedsiębiorstwa Komunikacji Samochodowej S.A w Oławie, informując przy 
tym, iż w roku bieżącym upłynie pięć lat od przejęcia przez Powiat Oławski stu procent akcji tej 
Spółki, a tym samym zakończy się okres karencji na sprzedaż akcji. Przewodniczący zwrócił 
uwagę, iż od pięciu lat Spółka generuje straty finansowe, które aktualnie po ich zsumowaniu 
kształtują się na poziomie około 10 000 000 złotych. W związku z trudną sytuacją finansową brak 
jest możliwości rozwoju Spółki, która zatrudnia około 300 osób. Przewodniczący Rady powiedział, 
iż na podstawie informacji, które otrzymał można stwierdzić, iż Spółka utraciła płynność finansową. 
W opinii przewodniczącego Rady w tej sprawie niezbędna jest debata Rady Powiatu w Oławie, 
która powinna odbyć się po kwietniowej sesji, podczas której prezes PKS S.A. w Oławie 
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przedstawi sprawozdanie z działalności Spółki za rok 2014 wraz ze sprawozdaniem finansowym. 
Na zakończenie przewodniczący Rady poinformował, iż wystąpi z pisemnym wnioskiem do 
Zarządu Powiatu o udostepnienie bilansu księgowego PKS S.A. w Oławie na dzień 31.12.2014 r. 
wraz z informacją na temat wszystkich zobowiązań i należności oraz stanu finansów własnych 
Spółki. 
 
 
Starosta Zdzisław Brezdeń powiedział, iż nie chciałby zajmować stanowiska w przedmiocie 
sprawy, natomiast niewątpliwie po złożeniu interpelacji przez przewodniczącego Rady wystąpi z 
wnioskiem do prezesa PKS S.A. o przygotowanie stosownej informacji. Dalej Starosta powiedział, 
iż przedsiębiorstwo w okresie ostatnich pięciu lat modernizując posiadaną bazę transportową 
poprawiało swoje wyniki finansowe, w wyniku czego straty finansowe z każdym kolejnym rokiem 
ulegały zmniejszeniu jednakże nadal występują. Według planu naprawczego po upływie pięciu lat 
wynik finansowy powinien się zbilansować, niemniej jednak przedsiębiorstwo po raz kolejny 
odnotowało stratę w wysokości około 200 000 złotych.  
 
Radna Anna Leszczyńska zapytała, czy Zarząd Powiatu rozważał możliwość sprzedaży akcji 
Spółki PKS oraz czy prowadził rozmowy w tym zakresie z prezesem oraz Radą Nadzorczą Spółki? 
 
Starosta Zdzisław Brezdeń odpowiedział, iż Zarząd Powiatu dotychczas nie prowadził  rozmów 
w kwestii ewentualnej sprzedaży akcji Spółki. 
 
O udzielenie głosu poprosił radny Franciszek Październik, który wyraził opinię, iż przed 
rozpoczęciem debaty Rady Powiatu, Zarząd Powiatu powinien przedstawić radnym swoje 
stanowisko w przedmiocie sprawy. 
 
 
Z uwagi na wyczerpanie zagadnień przewidzianych w porządku obrad przewodniczący Rady 
Powiatu podziękował członkom Rady za udział w obradach i o godz. 15.40  zamknął posiedzenie 
Sesji.   
 
 

Na tym protokół zakończono. 
 
 
                                                                                                  Przewodniczący Rady Powiatu 
 
                                                                                                               Józef Hołyński 
Protokołowała: 
Magdalena Kiwak              


